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شهروند| حواشی بنزین تمامی ندارد. موضوع گرانی 
قیمت بنزین درست از یکی- دو روز قبل از تقدیم لایحه 
بودجه 97 به مجلس شروع شد و توییت های بسیاری 
در این باره منتشــر شــد که برخی از این توییت ها را 
روزنامه نگاران و حتی سیاسی ها منتشر کردند. ماجرا 
به همین جا ختم نشــد و قیمت هــای جدید بنزین و 
حتی زمــان تغییر نرخ ها در فضای مجازی دســت به 
دست می چرخید. خبر تأییدنشــده ای که می گفت، 
قیمت بنزین از نیمه دوم  سال و از اوایل دی ماه 1500 
تومان می شود. برخی دیگر رقم را تا 1700 تومان هم 
بالا برده بودند. این خبر دهان به دهان نقل می شــد و 
حتی با وجودی که حســن روحانی، لایحه بودجه 97 
را به بهارستان برد و هیچ اشاره دقیقی در این لایحه به 
افزایش قیمت بنزین نشده بود، شایعات ادامه دار شد. 
حواشی بنزین به نشســت محمدباقر نوبخت، رئیس 
سازمان برنامه و بودجه با خبرنگاران هم رسید و البته 
نوبخت هم اعلام کرد که دولت فعلا چنین تصمیمی در 
سر ندارد. پس از نوبخت شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتــی هم دیروز اعلام کــرد که افزایش 

قیمت بنزین و رقم های گفته شده را تکذیب می کند، 
با این حال اظهارنظر قطعی هم در این باره وجود ندارد. 
۳سناریوبرایافزایشنرخحاملهایانرژی

فارس و تسنیم دو رسانه اصولگرا بیش از همه درباره 
افزایش قیمت بنزین نوشته اند. فارس دیروز هم به نقل 
از یک مقام مسئول در ســازمان برنامه و بودجه از سه 
سناریو خبر داد که دولت برای افزایش نرخ حامل های 

انرژی طراحی کرده است. 
برایــن اســاس گفته می شــود؛ دولــت در لایحه 
بودجه  ســال 97 کشــور با پیش بینی درآمد 17 هزار 
و 400 میلیارد تومانــی تبصره 18 لایحــه بودجه از 
محل تفاوت نرخ حامل ها به اســتقبال افزایش قیمت 
حامل های انرژی رفته اســت. طبق تبصره 18 لایحه 
بودجه صد درصد مابه التفاوت قیمت حامل های انرژی 
در  سال نسبت به ابتدای  سال 96 به حساب خاصی نزد 

خزانه واریز خواهد شد.
حالا فارس خبر داده اســت؛ یک مقام مســئول در 
ســازمان برنامه و بودجــه ضمن تأییــد افزایش نرخ 
حامل های انرژی، به ســناریوی های احتمالی اشــاره 

کرده و گفت: درحال حاضر 3 ســناریو با ارقام متفاوت 
مطرح است که در تعامل با مجلس قیمت و زمان اجرا 
نهایی می شود.او گفته است؛ نرخ پیشنهاد ی بنزین از 
1400 تا 1700 تومان مطرح است، زیرا دولت 2 هدف 
را دنبال می کند، اول آن که بتواند مصرف را کنترل کند و 

درنهایت از درآمد آن برای تولید اشتغال بهره ببرد.
وی تأکید کرده است؛ دولت ســقف درآمدی برای 
حامل ها را 17 هزار و 400 میلیارد تومان پیش بینی کرده 
و حتی این احتمال وجود دارد که در مجلس افزایش یا 

کاهش پیدا کند. 
این موضوع درحالی رخ می دهد که در لایحه بودجه 
97 درحالی  که دولت درباره نرخ بنزین سکوت کرده اما 
به صراحت به افزایش 20 درصدی قیمت گازوییل تأکید 
کرده است. با این حال مقام آگاهی که فارس مصاحبه 
کرده، گفته اســت؛ وزارت جهاد کشــاورزی و وزارت 
راه وشهرسازی روی افزایش این حامل حساسیت دارند، 
زیرا در قیمت تولیدات کشــاورزی اثر خواهد داشت، 

بنابراین احتیاط لازم در ارایه سناریوها وجود دارد.
او با بیان این که در رســانه ها زمــان اجرای افزایش 

حامل های انرژی از دی ماه مطرح می شود، گفته است: 
هنوز زمان قطعی نشده و در تعاملات و بررسی ها اعلام 

خواهد داشت.
پالایشوپخش:گرانیدردیماهدروغاست

محمدباقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه و بودجه اما 
حاضر نشد زیر بار خبر گرانی بنزین برود و با توضیحات 
مبهم به خبرنگاران گفت: دولت مجوز افزایش قیمت 
حامل ها را طبق بودجه دارد و می تواند تا سقف 48 هزار  
میلیارد تومان کسب درآمد کند اما فعلا برنامه افزایش 

قیمت حامل های انرژی در  سال جاری قطعی نیست.
خبر بنزین به اظهارنظر نوبخت بسنده نشد و دیروز 
زیبا اسماعیلی، سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی با اشــاره به برخی اخبــار در مورد 
افزایش قیمت بنزین گفت: هر قیمت جدیدی که برای 

بنزین اعلام می شود، کذب محض است.
او با بیان این که لایحه بودجه  سال 1397 به تازگی 
تقدیم مجلس شورای اسلامی شده است، گفت: مجلس 
هنوز لایحه بودجه را بررسی نکرده و هنوز نمی توان نظر 

قطعی در مورد چگونگی اجرای این لایحه ارایه کرد.
اسماعیلی با تأکید بر این که قیمت گذاری در مورد 
بنزین در اختیار شرط ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی نیست، توضیح داد: مجلس و دولت باید در مورد 
افزایش قیمت بنزین تصمیم بگیرند و هر تصمیمی که 
مجلس و دولت بگیرند، شــرکت ملی پالایش و پخش 

فرآورده های نفتی اجرا خواهد کرد.
سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی با اشاره به اعلام برخی افزایش قیمت ها در دی ماه 
گفت: افزایش قیمت بنزین نهایی نشده و بنابراین هر 
مبلغ و هر زمانی که بــرای افزایش قیمت بنزین اعلام 
شــده، تکذیب می شــود، زیرا هنوز مجلس شورای 

اسلامی به لایحه بودجه رسیدگی نکرده است.
زنگنه:بنزیندرسال97گرانمیشود

با این وجود وزیر نفت افزایش قیمت بنزین را دور از 
انتظار ندانست. بیژن زنگنه که دیروز برای پاسخگویی 
به نمایندگان راهی بهارستان شده بود، در این باره گفت: 
افزایش قیمت بنزین در بودجه  سال 97 دیده شده اما 
زمان و چگونگی افزایش قیمت بنزین هنوز مشخص 

نیست. 
بیژن نامدار زنگنه درخصوص انتشار اخباری مبنی 
بر افزایش قیمت بنزین، بــه خانه ملت گفت: هروقت 
لازم شد، دولت موضوع افزایش قیمت بنزین را عنوان 
می کند.وزیر نفت با بیان این که افزایش قیمت بنزین 
در بودجه  سال 97 دیده شــده است، افزود: این که چه 
زمانی و چگونه افزایش قیمت بنزین اعمال شود، هنوز 
مشخص نیســت.عضو کابینه دولت دوازدهم، تصریح 
کرد: بحث مبلغ قیمــت بنزین هنوز باز اســت و این 

تصمیم در مجلس جای بحث دارد.
در مجموع این که تأمین درآمد 17 هزار و 400 میلیارد 
تومانی دولت از محل افزایش قیمت حامل های انرژی 
فعلا در  هاله ای از ابهام قرار دارد. دولت برای تأمین این 
درآمد ناچار است یا با فشار افکار عمومی ناشی از گرانی 
بنزین کنار بیاید یا تولید و اشــتغال را فدا نکرده و نرخ 
سوخت در بخش های زیرســاختی و تولید را افزایش 
ندهد. باید منتظر ماند و دید بالاخره دولت و مجلس در 

این باره کدام سمت و سو را انتخاب می کنند؟ 

مشاوروزیرکشاورزیاعلامکرد:

درآمد آلمان از گیاهان دارویی 
معادل نفت ایران

شــهروند| درآمد آلمان از گیاهان دارویی 
تقریبا با درآمد نفتی ایران برابری می کند. پیمان 
یوسفی آذر، مشاور وزیر کشــاورزی با اعلام این 
موضوع گفت: ســرانجام پس از گذشت 35 سال 
برای طرح ملی گیاهــان دارویی ردیف اعتباری 

مستقل در بودجه  سال آینده دیده شد.
یوسفی آذر با انتقاد از بازار آشفته گیاهان دارویی 
خاطرنشان کرد: ســالانه گردش مالی گیاهان 
دارویی آلمان معادل 35 میلیارد یــورو و برابر با 
درآمد نفتی ایران بوده، درحالی که حوزه گیاهان 

دارویی پیشرو در اقتصاد است.
او با بیان این که با تکیه بر زعفران و گل محمدی 
یک حرکت ملی را آغاز خواهیم کــرد، افزود: در 
طرح ملی گیاهان دارویی حوزه کاشت، برداشت 
 و فرآوری محصول را باید کنار هــم قرار دهیم، 
چرا که تولید و فرآوری گیاهان دارویی به سبب 
نبود استاندارد یکی از پاشــنه آشیل های طرح 
است. مشاور وزیر با اشاره به این که گردش مالی 
زعفران در جهان 8 میلیارد دلار است، گفت: این 
درحالی است که گردش مالی آن در کشور حدود 
300 میلیون دلار اســت. از این رو زعفران نیاز به 
کمپین بین المللی و ملی دارد، چرا که گیاهانی 
نظیر آلوئه ورا و جنســینگ را بهتــر از زعفران 

می شناسند.
او با اشاره به این که سطح زیر کشت زعفران در 
کشــور به 105 هزار هکتار می رسد، تأکید کرد: 
ایران 90 درصــد زعفران دنیا را تولید می کند که 
به ســبب صادرات خام از بازار های دنیا بی بهره 

هستیم. 
یوسفی آذر در بخش دیگر سخنان خود با اشاره 
به آخرین وضع صادرات اســانس گل محمدی 
بیان کرد: براســاس آمار، بلغارســتان با حدود 
3 هزار هکتار، 65 درصد اسانس گل محمدی دنیا 
را تأمین کرده، درحالی که ایران با 17 هزار هکتار 

سهم چندانی در دنیا ندارد.
وی افزود: با تأکید وزیر جهاد کشاورزی جهت 
حمایــت از تولید داخل و جلوگیــری از واردات 
محصولات غیراســتاندارد 120 تعرفــه واردات 

گیاهان دارویی اضافه شده است.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

 مدیران ایرباس و بویینگ 
به ایران می آیند

سرپرســت روابط عمومی شرکت هواپیمایی 
ایران ایر از ســفر مدیران ایربــاس و بویینگ در 
هفته آینــده به تهران برای نهایی شــدن بخش 
فاینانس ها خبر داد و گفت: ترجیح ما استفاده از 
منابع مالی شرکت های داخلی است. اصغرزاده با 
اشاره به آخرین تصمیمات درباره تأمین فاینانس 
قراردادهای هواپیماهای جدیــد گفت: اخیرا با 
شرکت های داخلی برای تأمین فاینانس ها وارد 
مذاکره شــده ایم. او با بیان این کــه برای تأمین 
فاینانس اولویت با شرکت های داخلی است، گفت: 
ترجیح این است که برای تأمین منابع مالی خرید 
هواپیماهای جدید وابسته به شرکت های خارجی 

نباشیم.

تردید در تحقق درآمد مالیات
صداوســیما|حمیدرضا فولادگــر رئیس 
کمیســیون ویژه تولید ملی مجلس با اشاره به 
پیش بینی درآمد مالیاتی در لایحه بودجه  سال 
97، گفت: تحقق ایــن میزان درآمــد از محل 
دریافت مالیــات محل تردید اســت مگر آن که 

جلوی فرار مالیاتی را بگیریم.
او گفت: میزان دریافت مالیاتی که دولت برای  
ســال آینده پیش بینی کــرده، 10 تا 15 درصد 
بیش از درآمد امســال است که به نظر نمی رسد 
با تداوم شرایط رکود فعلی و رونق نسبی یکسری 
شاخص ها تحقق پذیر باشد، مگر آن که جلوی فرار 
مالیاتی را بگیریم یا رونــق اقتصادی ما به قدری 

باشد که این درآمد محقق شود.

 400 میلیارد تومان
 گردش مالی لوستر 

شهروند| صنعت لوستر و چراغ های تزیینی 
ایران که در میان 5 برند دنیا و در کنار کشورهای 
ایتالیا، چک، فرانســه و چین قرار دارد، از گردش 
مالی 400 میلیارد تومانی برخوردار است. آمارها 
نشان می دهد که انواع لوستر ایرانی به کشورهای 
مختلف آســیای مرکزی و منطقه قفقاز و حتی 
ایتالیا که یکی از به  نام های صنعت هنر لوســتر 
جهان اســت، صادرمی شود و ســالانه بیش از 

260 میلیون دلار ارز عاید کشور می کند. 
حالا قرار است 19 شرکت خارجی از جمهوری 
اسلامی ایران و کشورهای ترکیه، چین و تایوان 
و 201 شــرکت داخلــی در بیســت وپنجمین 
نمایشگاه بین المللی لوســتر ایران از 3 تا 6 دی 

حضور یابند.

گزارش خبری

روایتسیفازتخلفاتمدیرانموسساتغیرمجاز

یک مدیر 700 میلیارد تومان به جیب زد
شهروند|هفته گذشــته بود که حسن روحانی 
رئیس جمهوری در حین دفــاع از لایحه بودجه، حل 
مشکل 98 درصد از ســپرده گذاران این موسسات را 
چیزی شبیه معجزه دانست و حتی به این اشاره کرد 
که برای حل این معضل بزرگ، به صورت مفصل با مقام 
معظم رهبری هم صحبت کرده است. به فاصله چند 
روز از این گفته ها، ولی الله سیف از تخلفات گسترده ای 
در ایــن نهادهای غیرمجــاز پرده برداشــت و اعلام 
کرد که برای نمونه یکــی از مدیران تعاونی غیرمجاز 
فرشــتگان، 700 میلیارد تومان از حساب تعاونی به 
نفع خود برداشت کرده اســت. آن گونه که این عضو 
کابینه یازدهم به مهر می گوید: نهادهای ناظر کشور 
درخصوص برخورد با موسسات غیرمجاز، همگرایی 
لازم را نداشتند و بعضا در مناقشه بین بانک مرکزی 
و نهادهای غیرمجــاز، احکامی نیز به نفع غیرمجازها 
صادر شده اســت. همچنین برخی سیاستمداران و 
نمایندگان مجلس نیز روش مسامحه را در پیش گرفته 
بودند و در مواردی از موسســان و مدیران غیرمجازها 
حمایت می کردند. برای نمونــه درخصوص تعاونی 
منحله ثامن الحجج، نامه ای منتشر شد که 90 نماینده 
مجلس شورای اســلامی در ادوار گذشته، خواستار 
حمایت از این موسسه غیرمجاز بودند و تأکید داشتند 
 که بانــک مرکزی مدام تکرار نکند که این موسســه 

غیرمجاز است.
سیف همچنین روز گذشته در حاشیه مراسم تقدیر 
از پژوهشگران شبکه بانکی، درباره لیست منتشرشده 
از بدهکاران کلان بانک سرمایه اظهار داشت: بنده هیچ 
نظری درباره این لیســت ندارم و بانک مرکزی اگر در 
این باره نظری داشته باشد، رســما اعلام می کند.   او 
درخصوص دلار و حــذف آن از مبادلات بانکی گفت: 
دلار از مبادلات تجاری بانک مرکــزی و نظام بانکی 
حذف شــده و کاربرد چندانی نــدارد. بانک مرکزی 
همه درآمد ارزی را با سایر ارزها دریافت می کند و در 
حوزه پرداخت ها هم از دلار استفاده نمی کند.  رئیس 
 کل بانک مرکزی در پاســخ به ســوال دیگری درباره 
کاهش ســطح ارتباط بانکی ایران با کشورهای چین 
و امارات گفت: خبرهایی از این دســت منتشر شده 
اما به صورت رسمی تأییدشده نیســت، اما مواردی 
هم مربوط به یک بانک خاص بوده، اما بانک مرکزی 
آن کشــور چنین برنامه ای ندارد. او البته اضافه کرد: 
درخصوص چین، بانک مرکزی این کشور به ما اعلام 
کرد اقدامات کنترلی و نظارتی که توســط بانک های 
چینی درحال اعمال است، فقط مخصوص ایران نیست 
بلکه سیاست داخلی بانک بوده و عمومیت دارد. رئیس  
کل بانک مرکزی همچنین درخصوص تأثیر برجام و 
مبادلات بانکی اظهار داشت: قبل از اجرای برجام، نظام 
بانکی ایران تنها با 33 بانک خارجی روابط داشت، اما 
هم اکنون سطح همکاری هایی به 245 بانک رسیده 
اســت، هرچند که روابط هنوز کاملا عادی نشده و در 
مواردی با مشــکلاتی مواجه هستیم. او همچنین در 
واکنش به سوالی درباره علت فاصله دلار 3500تومانی 
در لایحه بودجه 97 و نــرخ 4200 تومانی بازار گفت: 
نظام ارزی کشــور، نظام ارزی شناور مدیریت شده و 
نرخی که در بودجه لحاظ می شود، یک نرخ محاسباتی 
است، این را هم باید درنظر داشته باشیم که نرخ ارز در 
بازار آزاد به طور طبیعی 4200تومان نیست و در آینده 
تعدیل هایی خواهد داشت.  رئیس  کل بانک مرکزی در 
پاسخ به سوالی در مورد این که رقم 100 میلیارد تومان 
برای تعهدات ناشــی از یکسان ســازی نرخ ارز که در 
لایحه بودجه 97 لحاظ شده، برای چیست، گفت: این 
رقم با این هدف بوده که ارز مبادله ای برخی کالاهای 
مهم همزمان با یکسان سازی نرخ ارز حذف خواهد شد 
و ممکن است بهای تمام شده آنها افزایش یابد. برای 
کنترل قیمت، دولت از این بودجه استفاده خواهد کرد. 

سپردهگذارانثامننگراننباشند
رئیس شــورای پول و اعتبار در پاسخ به این سوال 
که بالاخره سرنوشــت موسســه ثامن که هم اکنون 
سپرده گذاران آن با مشکلات متعددی مواجه هستند، 
چه خواهد شد، گفت: برای این موسسه ادغام در شرف 
انجام است و مشکل حادی هم وجود ندارد. البته ثامن 
مؤسسه ای نیســت که قرار باشــد منحل شود بلکه 
تجمیع )ادغام( خواهد شد و سپرده گذاران می توانند 
با آرامش خاطر ســپرده های خود را در این موسسه 
حفظ کنند و اگر مایل بودنــد آن را دریافت کنند، اما 
هیچ تزلزلی در آن موسسه وجود نداشته و جای نگرانی 
نیست.  سیف پاسخ این سوال را که این ادغام چه زمانی 

انجام خواهد شد، این گونه داد: در شرف انجام است.
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نادیده گرفتن حسابداران در جامعه فسادزده 

غلامحسین دوانی
عضو شورایعالی انجمن 
حسابداران خبره ایران 

در ایران نه تنها شــفافیت اقتصادی و نقش مهم 
حســابداران به عنوان ارکان پاسخگویی و شفافیت 
نادیده گرفته شــده اســت که جالب است بدانید 
حســابداران ایران برخلاف تقویم جهانی هیچ روز 
ملی در تقویم کشــور ندارند. این درحالی است که 
در جهان دوم تا هشــتم دســامبر را بنا به پیشنهاد 
 )IFAC( فدراسیون بین المللی حسابداران جهان
به عنوان هفته بزرگداشت حســابدار اعلام کرده اند. 

در ایران 460 هزار دانشــجوی حســابداری، 2200 
حســابدار رســمی و بیش از 1.5 میلیون شاغل در 
رشته حسابداری وجود دارد و تعدد نهادهای حرفه 
حسابداری نشان از وضع ممتاز رشته حسابداری در 
کشور به شمار می رود. عضویت جامعه حسابداران 
رسمی ایران و انجمن حسابداران خبره ایران به عنوان 
دو نهاد حرفه در فدراسیون بین المللی حسابداران نیز 
شأن و مرتبت حرفه را در سطح جهان نشان می دهد. 
با این وجود درحالی  که روزهــای مختلف با ربط و 
بی ربطی در کشور نامگذاری شده است. مسئولان و 
نهادهای ذیربط از نامگذاری رسمی یکی از روزهای 
آذرماه به عنوان روز حسابدار اجتناب کرده اند و عملا 
حرفه حسابداری را که از ارکان پاسخگویی و شفافیت 

است، نادیده گرفته اند. 
حرفه حسابداری با جامعه ای به حدود 1/5 میلیون 
نفر از مهمترین اقشار کشور تلقی شده که در توسعه 
و اعتلای کشور سهمی بس مهم ایفا می کنند. حضور 
حسابداران ارشد کشور در مراکز تصمیم سازی ها و 
نظرات مشورتی آنان در فراشد قانونگذاری های مالی- 
مالیاتی بر کسی پوشیده نیست، بنابراین بی توجهی به 
این مهم جای بسی تأسف دارد. در ایران بی توجهی 
به این حرفه که حالا به بحران فساد در کشور منجر 
شده است، از کوچکترین قدم یعنی اختصاص یک 
روز ملی به حسابداران تا حسابدهی مدیران به مردم 
و افکار عمومی احساس می شــود. این روزها که به 
صورت مکرر درباره فســاد می خوانیم، می شنویم و 

می نویسیم؛ به عنوان یک عضو از جامعه حسابداران 
خبره ایران خواستم چند سطری دراین باره بنویسم 
و از بی توجهــی به این حرفه مهــم در اقتصاد ایران 
گلایه کنم. در پایان علاقه مندم حداقل نامی ببرم از 
بزرگان این حرف در ایران. از بنیانگذاران و استادان 
پیشکســوت حرفه همچــون زنده یادان حســن 
سجادی نژاد، اســماعیل عرفانی، دکتر عزیز نبوی، 
دکتر علی وثــوق، دکتر علی اصغــر آموخته، دکتر 
فضل اله اکبری و مصطفی علیمدد، حبیب اله تیموری 
و نسا وارسته بعدی آنان دکتر علی ثقفی، نظام الدین 
ملک آرائی، عزیز عالیور و عباس ارباب  سلیمانی و ده ها 
استاد گرانقدری که با آثار نوشتاری خود چراغ حرفه 

را روشن نگه داشته اند، قدردانی کنیم.

یادداشت
روابط عمومی وتبلیغــات،  اداره کل  گــزارش  بــه 
مدیرعامل بانک انصار با مقایســه نمایه جنگ تحمیلی 
صدام با جنگ اقتصــادی آمریکا برعلیــه ملت ایران، 
شرایط اقتصادی را بســیار پیچیده و دارای ابعاد پنهان 
بســیار دانست و گفت: شــبکه بانکی کشــور در مرکز 
تهاجمــات اقتصادی آمریکا و کشــورهای همســوی 
آن قــراردارد و باتوجه به فرمایــش مقام معظم رهبری 
امام خامنــه ای )مدظله العالــی( مبنی بــر ایفای نقش 
بانک هــا در اجــرای سیاســت های اقتصادمقاومتی و 
وابســتگی بیش از 80درصدی تأمین مالی پروژه های 
اقتصادی به بانک ها، ریل گذاری این شبکه برای تحقق 
اهــداف اقتصادمقاومتی بایــد اولویت نخســت نظام 
اقتصادی کشور باشــد. وی در ادامه با اشاره به اقدامات 
بانک مرکزی، بانــک انصار و دیگر بانک های کشــور، 
درعرصه اقتصــاد مقاومتی و مقابله جنــگ اقتصادی 
علیه ایران؛ پشتیبانی مقاومتی و استحکام درونی را دو 
راهبرد اساسی در این راستا قلمداد کرد و با تشریح بند 
22 سیاســت های اقتصاد مقاومتی تاکید کرد تحقق و 
اجرای این دو راهبــرد در حوزه های بانکداری داخلی و 

بین المللی امری ضروری و اجتناب ناپذیراست .

دکترابراهیمیدرمقالهایتاکیدکرد:
شبکهبانکیکشوردرمرکزتهاجمات
دشمنانبهاقتصادایرانقراردارد

ویژه

معاوناولرئیسجمهوری:

مدیرانبیانگیزه»آویزان«کشورشدهاند
شــهروند| »من گاهی اوقات ناراحت می شــوم 
که می بینم یکســری مدیران کم انگیــزه یا بی انگیزه 
همین جوری آویزان کشــور شــده اند که نه شجاعت 
دارند که بگویند مــا نمی توانیم کار بکنیم و کنار بروند 
و نه کســی جرأت کنارزدن آنهــا را دارد و لذا انگاری 
جهیزیه جمهوری اســلامی هســتند که باید تا آخر 
حفظ شــوند.« معاون اول رئیس جمهــوری درحالی 
این اظهارات را مطرح می کند که بســیاری از مدیران 
دستگاه های دولتی هیچ پاســخگوی اشتباهات خود 
نیستند و بار مالی سنگینی را به اقتصاد ایران تحمیل 
می کنند. با ایــن وجود این عضو کابینــه دوازدهم بر 
این باور اســت کــه مدیریت های کشــور باید خلاق 
و توانمند بشــوند و همچنین باید شــجاع و توانمند 
شده و پای کار بایســتند و از تمامی توان ، نیرو و آبروی 
خود مایه بگذارند تا کشــور به خوبی اداره شــود و به 
واقع اگر توانســتیم به چنین نقطه ای برســیم، حتما 
خواهیم توانســت از چالش های موجــود عبور کنیم 
 که البته من ایمان دارم که این توانمندی ها در کشــور

 وجود دارد.
او با بیــان این که ما به عنوان مســئولان جمهوری 
اســلامی گاهی فرامــوش می کنیم در چــه نظامی 
مسئولیت پذیرفته ایم، خاطرنشــان کرد: ایران کشور 
پرنفوذ و بزرگی است که امروزه یا عده ای براساس بغض 
و کینه نسبت به آن دشــمنی می ورزند یا یک عده ای 
هم در سراسر دنیا به آن امید بسته اند؛ لذا ما مسئولیت 

قبول کرده ایم که در چنین نظامی انجام وظیفه بکنیم. 
پس باید متناسب با این نظام حرکت و کار بکنیم.معاون 
اول رئیس جمهوری گفت: اگر چه دولت با محدودیت 
منابع دست به گریبان است ولی لازم بوده که کارهای 
مهم اقتصادی را در کشــور انجام دهد. لذا باید دنبال 
راهکاری بگردیم که علیرغم داشــتن محدودیت های 
منابعی که اکنون در پیش رو داریم، بتوانیم مشکلات 
 کشور را که برای رفع آنها به اعتبارات زیادی نیاز داریم

 مرتفع ســازیم.او در ادامه به اذیت شدن مردم از گرانی 

موجود اشاره کرد و افزود: حتما به دلیل کم شدن قدرت 
خرید مردم، رفاه آنها مورد آسیب قرار گرفته و نیز حتما 
مشــکل بیکاری موجود تعداد زیادی از جوانان کشور 
خصوصا نوع تحصیلکرده آن را اذیت و آزار کرده که این 
مسأله اشتغال هم به یک استان مربوط نمی شود بلکه 
در تمامی کشور حقیقتا وجود داشته ولی امکان بالا و 

پایین بودن نسبت نرخ آن است.
جهانگیــری با بیــان این که ما ملــت یکپارچه ای 
هســتیم و به صورت جزیره هایی جدا از هم نیستیم، 

خاطرنشــان کرد: لذا ما باید برای کل کشور ایران فکر 
کرده و راهکارهای اساسی بیابیم تا بتوانیم موجبات حل 
مشکلات این ملت عزیز را فراهم بکنیم ولی در کل من 
در توان جمهوری اسلامی می بینم که از این مشکلات 

عبور کند.
معاون اول رئیس جمهوری به کوچکی مشــکلات 
کشــور در مقابل توانمندی های موجود اشــاره کرد و 
افزود: از آن جایی که ما کشوری با درآمدهای نفتی بالا 
و نیز جمعیت بالقوه جوان هستیم که منابع طبیعی بالا 
و زیربنایی خیلی خوبی هم داریم. مطمئنا می توانیم بر 

مشکلات موجود در آینده فایق شویم.
مسألهرودخانهکارونحلمیشود

او در مورد طرح های ساماندهی آب و فاضلاب استان 
گفت: بعد از تصمیمات خوبی که در اوایل سال جاری 
در این مورد گرفته شد، در چند جلسه شورای اقتصاد 
مصوباتی درخصوص اســتفاده  وزارت نیــرو از منابع 
خارجی و نیز محدودی از منابع دولتی برای بخشی از 
طرح های آب و فاضلاب خوزستان تصویب شد که براین 
اساس 11 هزار  میلیارد تومان در واقع منابع مورد نیاز این 
طرح است. جهانگیری ضمن بیان این مطلب که لازم 
است هرچه زودتر مسأله احیا و پاکسازی رودخانه کارون 
تعیین تکلیف شود، اظهار کرد: بخشی از آلودگی های 
کارون مربوط به فاضلاب هایی اســت که به آن ریخته 
می شود، لذا در شورایعالی آب تصمیم گرفته شد که در 

طول برنامه ششم توسعه کشور مسأله کارون حل شود.


